
 

 

ACTA DE SESSIÓ DEL PLE ORDINARI DE 14 DE NOVEMBRE DE 2019 DE 

L’AJUNTAMENT DE SANT MARTÍ DE CENTELLES 

 

Identificació de la sessió: 

 

Sessió núm.:           11/2019 

Dia:                           14 de novembre de 2019 

Caràcter:            ordinari 

Lloc:             Sala d’actes 

Hora:             19 h 

 

Hi assisteixen: 

 

Sra. Núria Roca i Carrasco, alcaldessa  

Sr.   Josep Llobera i Llimargas, regidor, primer tinent d’alcalde 

Sr.   Jaume Roca i Carrasco, regidor,  segon tinent d’alcalde  

Sr.   Luis Francisco Espada Roman, regidor, tercer tinent d’alcalde 

Sra. Magdala Jaumandreu Solani, regidora 

Sr.   Lluís Sallés Farràs, regidor 

Sr.   Xavier Serrat i Sellabona, regidor 

Sra. M. Rosa Jimenez Camacho, regidora 

Sr.   Josep M. Codina Morell, regidor 

 

Sra. M. Cristina Aliguer i Miró, secretària de la Corporació 

 

Excusen assistència: 

 

Ordre del dia    

 

1.- Aprovació actes anteriors (9/19 i 10/19)  

2.- Aprovació Compte General 2018  

3.- Aprovació Pla director d’abastament d’aigua potable de Sant Martí de Centelles 

4.- Aprovació compatibilitat Sr. Jaume Oliver  

5.- Aprovació “Memòria valorada millora d’accessibilitat, instal·lació d’un ascensor 

d’accés a l’Ajuntament” i “Memòria valorada projecte d’ampliació de l’edifici 

consistorial, sala d’actes i magatzem de la brigada”  
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6.- Aprovació Pla  d’actuació municipal (PAM) de Sant Marti de Centelles, 2019-2023 

7.- Sol·licitud subvencions PUOSC 2020-2024  

8.- Nomenament representant Ajuntament Xarxa ciutats i pobles cap a la sostenibilitat  

9.- Rectificacio error material acord Ple , 21 d’ octubre, Ordenances fiscals 2020 

10.- Decrets de l’alcaldia i actes Junta de Govern  

11.- Mocions  

12.- Precs i preguntes    

 

 

Abans d’iniciar la sessió, l’alcaldessa, Sra. Núria Roca informa al Ple que proposa 

incloure, per urgència, un nou punt a la sessió del ple d’avui, atès que s’ha observat un  

error material en l’acord d’aprovació de les Ordenances Fiscals per a l’any 2020, adoptat 

en la sessió del dia 21 d’octubre passat, que cal esmenar.  

El Ple, d’acord amb el que disposa l’article 82.3 del Reglament d’obres, activitats i 

serveis dels ens locals, aprovat  pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, ratifica 

la inclusió d’aquest nou punt a l’ordre del dia amb el núm. 9 “Rectificació acord del Ple 

de data 21 de setembre, Ordenances Fiscals 2020” 

 

1.- Aprovació actes anteriors (9/19 i 10/19): son aprovades per unanimitat 

 

2.- Aprovació Compte General 2018  

Finalitzat l’exercici pressupostari de 2018, s’ha elaborat el Compte General de 

l’Ajuntament. 

 

El Compte General ha de posar de manifest la gestió realitzada en els aspectes 

econòmic financer, patrimonial i pressupostari i ha de contenir el conjunt de 

documentació bàsica i complementària. 

 

El compte anual de l’exercici pressupostari 2018 s’ha sotmès a la informació de la 

Comissió Especial de Comptes, la qual n’ha emès un dictamen favorable en data 5 de  

setembre d’enguany. 

 

Exposat el Compte General al públic en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona 

de data 20 de setembre de 2019, pel període reglamentari, no s’hi han presentat 

reclamacions, al·legacions ni  observacions. 
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Atès l’establert als articles 208 a 212 del Reial Decret legislatiu 2/2004 de 5 de març, pel 

qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes locals, la instrucció de 

compatibilitat i altres disposicions concordants. 

   

El Ple amb els vots  favorables dels sis regidors de ISM i l’abstenció dels tres regidors 

de GdSM-AM, acordà: 

 

Primer.- Aprovar definitivament el Compte General de la Corporació corresponent a 

l’exercici 2018, d’acord amb la documentació que hi ha a l’expedient. 

 

Segon.- Retre els esmentats Comptes de la Corporació, esdevinguts com a resultat de 

l’exercici econòmic 2018 a la Sindicatura de Comptes, d’acord amb el que disposa 

l’article 2012.5 del RDL 2/2004 de 5 de març i al Departament de Governació de la 

Generalitat. 

 

3.- Aprovació Pla director d’abastament d’aigua potable de Sant Martí de Centelles 

Vist que en data 6 de setembre de 2019 l’empresa contractada per l’Ajuntament, Sorea, 

presenta el Pla director d’abastament d’aigua potable de Sant Martí de Centelles i els 

corresponents documents addicionals al pla director. 

Atès que la documentació presentada s’ajusta al contingut que s’estableix a les bases 

de l’ACA, Resolució TES/2063/2017, de 22 d’agost, pel qual s’aproven les bases de 

subvencions als ens locals per sufragar les despeses derivades de la redacció i 

actualització de plans directors del servei municipal  d’aigua. 

Atès que aquest document, un cop aprovat per l’Ajuntament, servirà de base a tots els 

projectes d’ampliacions i obres parcials que es vagin realitzant, constituint cadascuna 

d’elles una part de l’abastament futur, evitant així tant renovacions prematures 

d’instal·lacions que encara no s’han amortitzat, com elements desproporcionats amb la 

funció que tindran finalment. El propòsit es que les renovacions i ampliacions de xarxa i 

instal·lacions del servei municipal d’aigua potable conformin un sistema harmònic, 

coherent i de capacitat àmpliament suficient per a les necessitats previsibles. 

Atès l’informe favorable dels Serveis Tècnics municipals, 

El Ple amb el vot favorable  dels sis regidors de ISM i en contra dels tres regidors de 

GdSM-AM, acordà:  
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Primer.- Aprovar el Pla director d’abastament d’aigua de Sant Marti de Centelles, 

redactat per l’empresa Sorea i, degudament informat pels Serveis Tècnics de 

l’ajuntament. 

Segon.- Autoritzar la despesa amb càrrec a la partida 1610 22712 del pressupost 

municipal vigent. 

Tercer.- Notificar el present acord a Sorea i donar-ne compte als Serveis Econòmics de 

l’ajuntament. 

4.- Aprovació compatibilitat Sr. Jaume Oliver  

Vist que en data 23 d’octubre de 2019, el Sr. Jaume Oliver i Bruy, funcionari d’aquest 

ajuntament, que ocupa una plaça de Tècnic Superior d’Administració Especial de  

Cultura, Patrimoni i Turisme, mitjançant instancia 2019-E-RC-773, sol·licita la 

compatibilitat dels seu lloc de treball amb la realització, mitjançant contracte laboral 

temporal, de la gestió de diversos projectes municipals per part d’una altra administració 

pública, amb una dedicació parcial, en horari de dimarts matí i dijous matí.  

Atès que el Sr. Oliver desenvolupa la seva tasca a l’Ajuntament de Sant Martí de 

Centelles, a jornada parcial (32%) i una dedicació setmanal de 12h, repartides a raó de 

4 hores diàries en horari de dilluns tarda, dimecres matí i dijous tarda, per la qual cosa 

no ni ha horari de coincidència amb les noves tasques. 

A la seva sol·licitud manifesta que ni els horaris ni les tasques a desenvolupar en aquest 

contracte temporal afectarien les funcions i desenvolupament de les tasques pròpies  de 

la plaça de Tècnic Superior de Cultura, Patrimoni i Turisme de l’Ajuntament de Sant 

Martí de Centelles, ja que en cap cas es tracta de projectes en que conflueixin interessos 

contraposats de les dues administracions. 

Atès que l’article 325.2 del Reglament del personal al servei de les entitats locals, 

aprovat pel Decret 214/1990, de 30 de juliol, disposa: 

“ Son també supòsits de compatibilitat: 

a) L’exercici d’un segon lloc de treball o d’una segona activitat en el sector públic quan 

la seva prestació sigui a temps parcial i aquesta mateixa consideració l’hagi atribuït 

el Ple de la Corporació o òrgan màxim de l’entitat local al lloc de treball principal i 

així figuri en la relació de llocs de treball.” 
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Atès l’establert a la Llei 53/1984, de 26 de desembre, d’incompatibilitats del personal al 

servei de les administracions publiques. 

El Ple amb el vot favorable dels sis regidors de ISM i l’abstenció dels tres regidors de 

GdSM-AM, acordà: 

Primer.- Autoritzar al Sr. Jaume Oliver i Bruy la compatibilitat de l’activitat pública  

consistent en la gestió de diversos projectes municipals per una altra administració  

pública, amb dedicació parcial, ja que, ni els horaris ni les tasques a desenvolupar en  

aquest nou contracte laboral, ha d’afectar les funcions i desenvolupament de les tasques 

pròpies de la plaça de Tècnic Superior de Cultura, Patrimoni i Turisme d’aquest 

Ajuntament. 

Segon.- Indicar al Sr. Jaume Oliver  Bruy què està obligat a posar en coneixement 

d’aquest Ajuntament qualsevol modificació que es produeixi en les condicions de la  

segona activitat declarada. 

Tercer.- Informar al Sr. Oliver que es considera falta greu, entre altres: 

“L’incompliment del deure de reserva professional, pel que fa als assumptes que coneix 

per raó del seu càrrec, si causa perjudici a l’administració o s’utilitza en benefici propi” 

Quart.- Notificar el present acord al Sr. Jaume Oliver pel seu coneixement i efectes 

oportuns. 

5.- Aprovació “Memòria valorada millora d’accessibilitat, instal·lació d’un 

ascensor d’accés a l’Ajuntament” i “Memòria valorada projecte d’ampliació de 

l’edifici consistorial, sala d’actes i magatzem de la brigada”  

 

Vista la “Memòria valorada de millora d’accessibilitat, instal·lació d’un ascensor d’accés 

a l’Ajuntament de Sant Martí de Centelles” redactat pels Serveis Tècnics Municipal, amb 

un pressupost de 54.686,30€(IVA inclòs). 

Vista la “Memòria valorada, projecte d’ampliació de l’edifici consistorial, sala d’actes i 

magatzem de brigada”, redactada per els Serveis Tècnics Municipals, amb un 

pressupost de 489.146,41€(IVA inclòs) 

Atès que aquestes memòries valorades són necessàries per poder demanar les  

corresponents subvencions  al Departament de Presidència de la Generalitat  en el  Pla  

únic d’obres i Serveis de Catalunya (PUOSC) 2020-2024, en base al Decret 

PRE/169/2019, de 23 de juliol.  

El Ple per unanimitat  acordà: 
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Primer.- Aprovar la “Memòria valorada de de millora d’accessibilitat, instal·lació d’un 

ascensor d’accés a l’Ajuntament de Sant Martí de Centelles” redactat per els Serveis 

Tècnics municipals, amb un pressupost de 54.686,30€ (IVA inclòs). 

Segon.- Aprovar la “Memòria valorada projecte d’ampliació de l’edifici consistorial. Sala 

d’actes i magatzem de la brigada” redactada pels Serveis Tècnic municipals, amb un 

pressupost de 489.686,30€ (IVA inclòs). 

Tercer.- Sotmetre les memòries esmentades a informació pública per un període de 

trenta dies, a comptar des de la publicació de l’anunci corresponent al BOPB, al tauler 

de d’anuncis de l’Ajuntament i a la web  municipal. 

 

El Sr. Serrat  comenta que quan fa temps ell va proposar  fer aparcaments  a la zona 

verda de darrera de l’ajuntament se li va dir que no era possible perquè estava afectat 

per la carretera. 

Diu, el Sr. Serrat, que troba incoherent que s’hagi arreglat el magatzem de la Sra. 

Antònia que te llogat l’ajuntament i ara es vulgui fer un altra magatzem. Continua dient 

el Sr. Serrat que li sembla que el nou local s’havia de fer  al carrer Sant Joan. 

L’alcaldessa li contesta que te raó que inicialment estava previst fer-ho a un terreny 

ubicat al carrer Sant Joan que esta qualificat d’equipaments. Ara bé s’ha considerat que 

per la naturalesa i us del local  que es pensa construir es més  coherent  ubicar-lo darrera 

l’edifici de l’ajuntament. Aquest terreny  esta qualificat de zona verda , per la qual cosa i 

per tal de poder modificar les normes i procedir al canvi de qualificació del terreny,  el 

proper dia  29 de novembre,  té una reunió amb un membre del Departament de Territori 

i Sostenibilitat de la Generalitat per presentar el projecte i veure les possibilitat de la 

seva execució. 

En quant a les obres del magatzem eren necessàries i en qualsevol cas  si es pot fer el 

nou local, fins que estigui acabat passarà  bastant temps. 

 

6.- Aprovació Pla d’actuació municipal (PAM) de Sant Marti de Centelles, 2019-

2023 

Vist que el Pla d’Actuació Municipal 2019-2023 de Sant Martí de Centelles és un 

document estratègic on s’especifica quina és la visió de la corporació municipal del 

desenvolupament del municipi, les estratègies per fer-la realitat i les accions concretes 
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per implementar-les. En definitiva, és l'eix vertebrador de la política de l'equip de govern 

durant el període de vigència del Pla, coincident amb la legislatura. 

Atès que les principals estratègies són els grans eixos d’actuació on es concentraran els 

esforços municipals. Aquests grans eixos són els que serveixen de base realitzar una 

distribució de competències entre els membres de l'equip de govern. 

Atès que el Pla d’Actuació Municipal 2019-2013 de Sant Martí de Centelles es basa en 

la metodologia de planificació estratègica, la qual també implica l’avaluació permanent, 

en funció tant dels resultats de les accions com dels canvis produïts a l'entorn local. És 

a dir, no és descarten reelaboracions sectorials durant el període de vigència, que, en 

el seu cas, seran explícitament incorporades al document. 

Atès que el Ple de la corporació és l’òrgan competent per al seva aprovació 

El Ple per unanimitat acordà: 

Primer.- Aprovar inicialment el document “Pla d’actuació municipal (PAM) de Sant Martí 

de Centelles, 2019-2023”, redactat pel Tècnic de Patrimoni, Cultura i Turisme de 

l’Ajuntament, d’acord amb el text obrant a l’expedient. 

Segon.- Sotmetre el projecte esmentat a informació pública per un període de trenta 

dies, a comptar des de la publicació de l’anunci corresponent al BOPB, al tauler 

d’anuncis de l’Ajuntament i a la web municipal. 

Tercer.- Si durant el termini d’exposició al públic no s’han presentat al·legacions ni 

reclamacions l’acord inicial esdevindrà definitiu sense necessitat de nou acord. 

La regidora , Sra. M. Rosa Jiménez comenta que li hauria agradat que en el document 

aprovat hi hagués mes explicació sobre les línies estratègiques del que es pensa fer i 

que hi hagués una planificació en el temps.  L’alcaldessa li contesta que es un document   

de base, una mica esquemàtic. 

 

7.- Sol·licitud subvencions PUOSC 2020-2024  

Vist el Decret 169/2019, de 23 de juliol, de la Presidència, pel qual s’aproven les bases 

reguladores i d’execució del Pla únic d’obres i serveis de Catalunya, per al període 2020-

2024. 

Atès que l’ajuntament està interessat en l’execució de les següents actuacions: 
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a) Millora de l’accessibilitat, instal·lació d’un ascensor d’accés a l’ajuntament amb 

un pressupost  de 54.686,30 € (IVA inclòs) 

 

b) Projecte d’ampliació de l’edifici consistorial, sala d’actes i magatzem de la 

brigada, amb un pressupost de 489.146,41 € (IVA inclòs) 

 

Atès que l’objectiu del Pla únic d’obres i Serveis de Catalunya és impulsar accions per 

tal de fer possible implementar les estratègies territorials que han de permetre als ens 

locals consolidar els criteris de desenvolupament que afavoreixin la generació 

d’oportunitats i la creació de sinergies amb els valors i els agents de cada indret.  

Atès que el Pla pretén posar en valor les accions que permetin fer un salt qualitatiu en 

les accions dels ens locals i per a les quals les inversions permetin assolir un objectiu 

de millora i fer un canvi  en la dinàmica existent, i a més impulsarà les accions per tal de 

fer  possible implementar  les estratègies territorials que han de permetre als ens locals 

consolidar els criteris de desenvolupament que afavoreixin la generació  d’ oportunitats 

i la creació  de sinergies  amb els valors i els agents de cada indret. 

 El Ple per unanimitat acordà: 

Primer.- Sol·licitar al Departament de la Presidència de la Generalitat les següents 

subvencions, en base al Decret de presidència, 169/2019, de 23 de juliol, pel qual 

s’aproven les bases reguladores i d’execució del Pla únic d’obres i Serveis de Catalunya, 

per al període  2020-2024:  

 

CENTRE CÍVIC - Prioritat 1 

489.146,41 € 

Sol·licitud: 201.000 € (41,09 %) 

 

ASCENSOR- Prioritat 2 

54.686,30 € 

Sol·licitud: 49.000 € (89,60 %) 

Cofinançament municipal: 5.686,30 € (10,40 %) 
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Segon.- Notificar el present acord  al departament de presidència de la Generalitat pel 

seu coneixement  i efectes. 

 

8- Nomenament representant Ajuntament Xarxa ciutats i pobles cap a la 

sostenibilitat  

 

Vist que en data 26 de maig passat van haver-hi eleccions municipals,  

Atès l’escrit de data 15 d’octubre de 2019 de  la secretaria tècnica de la Xarxa de Ciutats 

i pobles cap a la Sostenibilitat demanant la notificació del nomenament  del representant 

de l’Ajuntament a l’esmentada entitat. 

El Ple per unanimitat acordà: 

Primer.- Nomenar com a representa de l’Ajuntament de Sant Martí de Centelles a 

l’entitat  Xarxa de ciutats i pobles cap a la sostenibilitat al Sr.  Lluis Salles i Farràs.             

Segon.- Notificar el present acord a la entitat Xarxa  de ciutats i poble  i a l’interessat  

pel seu coneixement i efectes. 

 

9.- Rectificació error material  acord Ple  de data 21 d’octubre 2019,  Ordenances 

fiscals 2020 

Vist que per acord del Ple, de data 21 d’ octubre passat  es va modificar  el tipus de 

gravamen  de l’ Impost  sobre bens immobles, 

Havent-se detectat un error material,  en el tipus a aplicar, 

Atès l’establert a l’article 109 de la Llei  39/2015, d’1 d’octubre, del procediment 

administratiu comú de les administracions públiques, 

El Ple amb els vots dels sis regidors de ISM i l’abstenció dels tres regidors de GdSM, 

acordà: 

Primer.- Esmenar l’acord  provisional del ple de data 21 d’octubre de 2019, sobre la 

modificació de l’ordenança de l’Impost sobre bens immobles, de la manera següent: 

On diu: 

Aprovar provisionalment per a l’exercici 2020 i següents la modificació de les 

Ordenances fiscals que a continuació es relacionen, així com el seu text refós: 
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OOFF                       CONCEPTE                                    SITUACIÓ 

 1                          Impost de Béns immobles           Urbana, de 0,623% al  0.593% 

 

Ha de  dir 

 

Aprovar provisionalment per a l’exercici de 2020 i següents les modificacions de les 

Ordenances  fiscals que a continuació es relacionen així com el seu text refós: 

 

OOFF                      CONCEPTE                              SITUACIÓ 

1                             Impost de Béns immobles        Urbana, de 0,593% al 0,574% 

 

Segon.- Procedir a publicar la rectificació al BOPB, tauler d’anuncis de l’ajuntament i 

web municipal  per a general coneixement. 

 

10.- Decrets de l’alcaldia i actes Junta de Govern  

L’alcaldessa, Sra. Núria Roca, en compliment de l’establert a l’article 42 del Reglament 

d’Organització i funcionament de règim jurídic de les entitats locals aprovat pel Reial  

decret 2568/1986, de 28 de novembre, dona compte de les resolucions núm. 159/19 a 

212/19. 

 

En relació a les actes de la Junta de Govern local d’agost i setembre d’enguany, el Sr. 

Serrat  s’ interessa per determinades factures el concepte de les quals li es aclarit  pels 

regidors, Sr, Josep  Llobera i  Jaume Roca. 

 

El Sr. Serrat s’interessa per les obres que es faran al local Comic’s  L’alcaldessa  i el 

regidor Jaume Roca li contesten que es canviarà la ubicació de la porta d’entrada, es 

faran envans  per optimitzar l’espai, es posaran estufes, en definitiva  una adequació  

del local per a un millor  funcionament.  

El Sr. Serrat  també pregunta per les millores que es volen fer al parc de la Font. La Sr. 

Roca li contesta que es volen realitzar les propostes que van presentar els nens de 

l’escola i que ella  ja va presentar al consistori el ple passat. 
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El Ple es dona per assabentat. 

 

11.- Mocions  

 

11.1 ACORD DELS ALCALDES I ALCALDESSES D’OSONA EN SUPORT AL 

MANTENIMENT DE L’ACTIVITAT INDUSTRIAL A LA PLANTA DE PRYSMIAN A 

MANLLEU 

 

La multinacional Prysmian, actual propietària de la històrica fàbrica manlleuenca “el 

Cordó”, ha presentat un expedient de regulació d’ocupació (ERO) per al tancament de 

la planta. Prysmian argumenta qüestions productives i organitzatives, i, amb una decisió 

presa des de Milà, condemna a l’atur a la seva plantilla com ens condemna a 

l’empobriment del territori que ocupa, Osona. 

 

Actualment a la planta hi treballen 334 persones de les que gairebé el 93% son osonencs 

i osonenques. L’ocupació a la nostra comarca es veu greument afectada, l’impacte sobre 

la taxa actual d’atur, situada en el 9,38%,  augmentaria 4 punts percentuals tornant a 

superar el 10%. 

 

La riquesa que actualment aporta la plantilla al comerç i a la vida comarcal és d’un 

impacte anual calculat al voltant d’11,17 milions d’euros. L’impacte al valor afegit brut és 

també altíssim, amb una reducció d’un punt sencer. 

 

Els i les 311 osonenques i osonencs que treballen a Prysmian Manlleu són veïns i veïnes 

de vint-i-sis pobles de la nostra comarca. 

 

Cal també esmentar el profund arrelament de la planta, “El Cordó”, a Osona, ja que qui 

més qui menys a la població de Manlleu hi manté o hi ha mantingut lligams personals i 

familiars al llarg dels seus gairebé 100 anys d’història. 

 

Creiem que no estem davant d’una planta deficitària, com tampoc es fabriquen 

productes no atractius o poc competitius, de fet, part del cablejat que es fabrica a 

Prysmian Manlleu compta amb homologacions que els fan productes únics i que ara per 

ara no es poden fabricar a cap altra planta del grup. També posem en valor el servei 

directe que es dona al territori català i a l’estat espanyol, ja que els productes que s’hi 

fabriquem són utilitzats per les companyies elèctriques. Davant d’un escenari de 
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tancament de Prysmian Manlleu aquest material haurà de ser importat, amb les 

dificultats que comportaria la manca important de resposta ràpida davant avaries 

elèctriques. 

 

La situació de la planta de Manlleu es veu empitjorada per la legislació laboral actual, 

segurament amb un marc laboral just entre les parts (empresa i treballadores i 

treballadors), la decisió presa no hagués estat el tancament. 

 

Per últim, volem mostrar el nostre suport amb la plantilla de Prysmian a Montcada i 

Reixach afectada per la mateixa decisió.  

 

Davant d’aquesta situació el Consell d’Alcaldes i Alcaldesses de la comarca d’Osona 

s’oposa frontalment a la voluntat de Prysmian de tancar la planta de Manlleu. 

 

 

I és per això que el Ple per unanimitat  

 

ACORDA 

 

 

1. Reclamar a la direcció de Prysmian que reconsideri la seva decisió i que 

garanteixi la continuïtat de la planta manlleuenca. 

 

2. Coordinar-nos institucionalment els municipis afectats del conjunt de la comarca 

d’Osona  per exercir un front comú contra la decisió de Prysmian. 

 

3. Demanar a la Generalitat de Catalunya que intercedeixi a favor de la planta 

manlleuenca i faciliti el diàleg entre les parts per aconseguir el manteniment de 

l’activitat a la planta de Manlleu. 

 

4. Demanar al conjunt de forces polítiques catalanes i als seus representants al 

Parlament de Catalunya el seu suport i la seva acció decidida a evitar aquesta 

decisió. 

 

5. Notificar el present acord a: 

 

- A la direcció de la planta de Prysmian Manlleu. 
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- A la direcció del grup Prysmian a Milà. 

- Als sindicats amb representació al Comitè d’Empresa: CCOO, UGT i 

USO 

- Al Departament de Treball, Afers Socials i Famílies de la Generalitat de 

Catalunya. 

- Al Departament d’Empresa i Coneixement de la Generalitat de 

Catalunya. 

- A les entitats municipalistes, FMC i ACM 

- Als grups polítics amb representació al Parlament de Catalunya. 

- Als ajuntaments de la comarca d’Osona 

 

 

11.2 ADHESIÓ AL “MANIFEST 25N DIA INTERNACIONAL PER A L’ELIMINACIÓ DE 

LA VIOLÈNCIA ENVERS LES DONES 2019” 

 

Atès que el 25 de Novembre es commemora el dia internacional per a l’eliminació de la 

violència de gènere envers les dones es proposa que la Mancomunitat La Plana 

s’adhereixi al contingut del  “MANIFEST 25N DIA INTERNACIONAL PER A 

L’ELIMINACIÓ DE LA VIOLÈNCIA ENVERS LES DONES 2019”, elaborat per la 

Generalitat de Catalunya, la Diputació de Barcelona, L’Ajuntament de Barcelona, la 

Diputació de Tarragona, la Diputació de Lleida, la Diputació de Girona, la Federació de 

Municipis de Catalunya i l’Associació Catalana de Municipis i que literalment diu:  

 

“D'uns anys ençà, les violències masclistes, i especialment les violències sexuals, s'han 

situat al centre de les notícies, les xarxes socials i, fins i tot, de les festes majors dels 

nostres pobles i ciutats. Aquestes violències contra les dones, tradicionalment 

invisibilitzades, han sigut exposades públicament per les seves supervivents per 

denunciar un sistema patriarcal que ens oprimeix, ens silencia i ens mata. S'ha posat en 

evidència que el problema no són els espais públics, els locals d'oci o les festes 

populars, perquè aquestes violències masclistes també les patim als nostres llocs de 

feina i a casa.  

Les violències contra les dones persisteixen any rere any, en una societat patriarcal que 

es resisteix a perdre un statu quo que situa les dones en una posició de desigualtat. Tot 

i això, les dones hem trencat el silenci i no farem ni un pas enrere. Diuen que una societat 

té els nivells de violència que pot tolerar i nosaltres hem dit prou. Ens hem alçat amb el 

crit de sororitat "jo sí que et crec, germana" perquè no hi ha cap altra resposta possible 

front aquest greu atac contra els Drets Humans.  
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Una agressió sexual a una dona no és un fet puntual, sinó una expressió més de 

l'estructura patriarcal, una agressió contra totes nosaltres, contra totes les dones. 

Aquesta violència funciona de forma alliçonadora, ens socialitza en la por i ens llença 

un missatge ben clar, sobretot dirigit a les dones més joves: volen controlar i sotmetre 

la vida de les dones.  

Les dones hem posat nom a unes violències sexuals fins ara naturalitzades i 

minimitzades, hem perdut la por a assenyalar i denunciar els agressors i volem situar al 

seu lloc la vergonya que suposa patir una agressió sexual, perquè ja no ens volem 

culpabilitzar més. Per això, hem treballat des de molts espais diferents: des dels 

moviments feministes, les associacions, les comissions de festes dels barris, les 

administracions públiques, i això també s'ha traslladat als carrers. Hem fet palès que 

una societat on les dones són agredides sexualment no garanteix els seus drets de 

ciutadania.  

Encara avui es fa imprescindible seguir treballant conjuntament i coordinadament amb 

la implicació de totes les administracions i agents socials per l'erradicació de totes les 

violències masclistes i la reparació de totes les supervivents.  

També cal reconèixer la lluita constant i incansable dels moviments feministes, que no 

han deixat de crear les contranarratives sobre la violència sexual que ens han permès 

posicionar-nos en un altre lloc davant d'unes agressions que ens volen infondre la por. 

Aquí, les dones joves han estat la punta de llança d’aquesta transformació. Elles són les 

2/2 protagonistes d’aquest punt d’inflexió, esdevenint la generació d’un canvi tan urgent 

com imprescindible.  

Els moviments feministes han sortit al carrer dia rere dia i han cregut sempre en les 

supervivents. Han fet saber que el consentiment és un element central a l'hora 

d'entendre la sexualitat, que el consentiment és reversible i que cal renovar-lo, que 

només un sí és sí i que tot això és innegociable. També han denunciat una justícia 

patriarcal que reprodueix el sexisme en les seves sentències i deixa impunes als 

agressors.  

Per últim, no volem acabar aquest manifest sense reconèixer la força, el coratge i la 

valentia de les dones, de les supervivents i de les que han estat assassinades, de les 

que han trencat el silenci i de les que lluiten dia a dia per fer-ho. Germanes, no esteu 

soles!  

El moviment feminista és imparable i la nostra sororitat és la nostra força. Cridem juntes: 

si en toquen a una, ens toquen a totes!” 

 

Es proposa al Ple l’adopció dels acords següents: 
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PRIMER.- Aprovar l’adhesió al “MANIFEST 25N DIA INTERNACIONAL PER A 

L’ELIMINACIÓ DE LA VIOLÈNCIA ENVERS LES DONES 2019” elaborat per la 

Generalitat de Catalunya, la Diputació de Barcelona, L’Ajuntament de Barcelona, la 

Diputació de Tarragona, la Diputació de Lleida, la Diputació de Girona, la Federació de 

Municipis de Catalunya i l’Associació Catalana de Municipis.  

 

El Ple ho aprova per unanimitat. 

 

12.- Precs i preguntes  

 

a) La regidora, Sra. Jiménez s’ interessa  pel terreny de l’ escola. L’ alcaldessa li 

contesta que encara no han pogut anar a Educació perquè el Registre de la 

propietat  encara no ha inscrit  l’ escriptura de cessió del terreny. 

b) La Sr. Jiménez pregunta  com es gestionarà el portal de transparència. La 

secretària li diu que se’n ocuparà el Sr. Jaume Oliver. 

c) La Sra. Jiménez comenta que l’ església dels Angels es troba en mal estat. L’ 

alcaldessa  li contesta  que es conscient del problema  però , atès que es del 

Bisbat  de Vic,  perquè l’ arregli l’ ajuntament, caldrà fer un conveni  amb el Bisbat. 

S’han  de fixar les condicions. 

d) La Sra. Jiménez pregunta  per l’ horari de les pistes de l’ Oller , perquè a vegades 

els caps de setmana està tancat.  

L’ alcaldessa li contesta que els caps de setmana els encarregats d’ obrir  son els 

concessionaris. Ara son de vacances. 

e) L Sra. Jiménez pregunta que passa amb les papareres del carrer que no hi son. 

L’ alcaldessa li contesta que s’ han tret perquè s’ estan canviant totes , posant 

un model  diferent per tal d’ evitar  que la gent hi deixi les escombraries. Les 

noves tenen un forat mes petit. 

f) La Sra. Jiménez informa que al c/ Estació  a vegades hi ha cotxes que aparquen 

malament i  tallen el pas d’ altres vehicles. El Sr. Jaume Rosa considera que per 

evitar això  el millor es posar pilones. 

g) La Sra. Jiménez pregunta si el ple de gener serà el dia 9.  L’alcaldessa  diu que 

si. 

h) El regidor, Sr. Codina  proposa  que estaria  be fer una geganta per fer parella 

amb el gegant que ja te el municipi.  Comenta que estaria be  fer-la  inspirant-se 

amb  la iaia Antònia. L’alcaldessa, Sra. Roca diu que es pot estudiar, 

i) El regidor, Sr. Serrat  pregunta quan  en el PAM es parla de millora de l’entorn 

de l’Oller, a que es refereix. El Sr. Roca li contesta que entre altres, fer un 
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aparcament per autocaravanes. També pregunta per la carretera de Can 

Miqueló. L’alcaldessa li respon que gairebé està acabada totalment. 

El  Sr. Serrat comenta que en relació al tema que s’esmenta de recuperar fonts del 

municipi, les fonts ho veu difícil perquè no son potables, però si els entorns. 

 

I no havent mes assumptes que tractar l’ alcaldessa aixeca la sessió a les 20,05h. En 

dono fe. 
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